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29. Ansökan om medel från "Miljömiljarden" för projektet 
-återvinning av sandningssand 
 
 
Förslag till beslut 
 
Stadsdelsnämnden godkänner ansökan om medel från ”Miljömiljarden” 
för projektet – återvinning av sandningssand. 
 
 
 
 
 
Jack Kindberg 
Stadsdelsdirektör  Mats Carinder 
   Avdelningschef 
 
 
Bakgrund 
Hässelby –Vällingby stadsdelsförvaltning har under 2003 genomfört ett 
omfattande försök att återvinna den sand som sopas upp på gatorna efter 
vintersäsongen. Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning har varit med och 
stöttat projektet ekonomiskt och återvunnit cirka 500 kubikmeter sand på 
detta sätt förra vintern. Det finns idag ingen självklar metod som på ett 
rationellt och kostnadseffektivt sätt återvinner sand/flis. Arbetet är under 
utveckling och bör ske i ganska stor omfattning för att nå ett framgångsrikt 
resultat.  
Stadsdelarna i västerort har därför gått samman och ansöker nu genom 
Hässelby-Vällingby stadsdelsförvaltning, som är representant för 
förvaltningarna i Västerort, att ur den så kallade ”miljömiljarden” erhålla 
2,7 mkr för ett tvåårigt projekt med återvinning av uppsamlad 
sandningssand i Västerort (bilaga 1). 
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Förvaltningens förslag 
Tusentals ton sand eller flis används som halkbekämpningsmedel i varje 
stadsdel årligen. Idag finns inte tillräckligt stort incitamentet för 
driftentreprenörerna att ensamma utveckla återvinningen då 
investeringskostnaderna är alltför höga. Det är fortfarande billigare att 
deponera den förorenade ”förbrukade” sanden än att återvinna den.  
Förvaltningen tycker det är mycket angeläget att metoder för att minska 
uttaget av naturgrus utvecklas. Därför föreslår förvaltningen att Spånga-
Tensta stadsdelsnämnd ansöker, tillsammans med övriga stadsdelar i 
västerort, om 2 700 000 kronor ur ”Miljömiljarden” för det tvååriga 
projektet ”återvinning av sandningssand”. 
 
 
SLUT 
 


